



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ  
ວັນອາທິດ ທີ 30 ສິງຫາ 2020 (8-30-2020)

ພວກເຮົາຍືນຢ່າງໜັ້ນຄົງດ້ວຍອາວຸດຂອງພຣະເຈົ້າແລະການສັນບັສນູນຂອງຄົນ  
ອື່ນໆ.  
ເມື່ອໃດທີ່ທ່ານຕື່ນເຕັ້ນ ໂດຍບາງຢ່າງທີ່ບໍ່ຄາດຜັນມາກ່ອນ?

ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ: ພວກເຮົາຍືນຢ່າງໜັ້ນຄົງດ້ວຍອາວຸດຂອງພຣະເຈົ້າແລະການສັນບັສນູນຂອງຄົນ  
ອື່ນໆ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ເພື່ອນຂ້ອຍຄົນນຶ່ງບໍ່ດົນມານີ້ໄດ້ກະກຽມເຮືອນຂອງລາວເພື່ອຂາຍ. ລາວທຳຄວາມສະອາດ, ທາສີ, ແລະປັບປຸງສ້ອມ  
ແປງໃຫ້ມີລົດນິຍົມ. ຄວາມພາກພູມໃຈຂອງຄວາມເປັນເຈົ້າຂອງໄດ້ຖືກເຈືອຈານຢູ່ໃນທຸກຫ້ອງ, ພວກຊື່ກໍໄດ້ຫຼັ່ງມາ  
ຊົມແລະໄດ້ອວດເຖິງຄວາມຈິບງາມຂອງມັນ. ທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງເບິ່ງເໝືອນວ່າເປັນໄປດ້ວຍດີຈົນກ່ວາການກວດກາ  
ເຮືອນໄດ້ເປີດເຜີຍບັນຫາອັນໃຫຍ່: ກອງທັບຂອງປວກກຳລັງທຳລາຍຄວາມສົມບູນຂອງໂຄງສ້າງຂອງພື້ນເຮືອນ. ບໍ່  
ມີປະລິມານຂອງສີແລະການອອກແບບໃໝ່ສາມາດລົບລ້າງພິຍຂົມຊູ່ທີ່ເບິ່ງບໍ່ເຫັນທີ່ຊ່ອນເລິກຢູ່ໃຕ້ພື້ນເຮືອນທີ່ເຫັນຢູ່  
ນັ້ນ. ໃນທີ່ສຸດໝູ່ຂອງຂ້ອຍກໍໄດ້ຂາຍເຮືອນຂອງເຂົາເຈົ້າ. ແຕ່ພວກເຂົາໄດ້ຮຽນຮູ້ບົດຮຽນທີ່ມີຄ່າໃນຂັ້ນຕອນການ  
ຂາຍນັ້ນ: ສິ່ງຕ່າງໆບໍ່ແມ່ນສິ່ງທີ່ເບິ່ງຄືວ່າດີແຕ່ຂ້າງນອກ.

ທາງດ້ານຈິດວິນຍານ, ສິ່ງຕ່າງໆອາດເບິ່ງດີກັບໂລກພາຍນອກ, ແຕ່ດ້ານລຸ່ມພື້ນສົງຄາມກໍຂຶ້ນ. ບໍ່ມີໃຜຕ້ານ  
ທານກັບຂໍ້ຂັດແຍ່ງນີ້. ມັນບໍ່ແມ່ນສົງຄາມທາງຮ່າງກາຍ; ມັນເປັນການສູ້ຮົບທາງວິນຍານ. ຊາວຄຣິສຕຽນອາດຈະ  
ບໍ່ຄິດສເມີໄປໃນແງ່ເຫຼົ່ານັ້ນ, ແຕ່ວ່າການສູ້ຮົບຍັງມີຢູ່. ພຽງແຕ່ໂດຍການຮັບຮູ້ວ່າພວກເຮົາຢູ່ໃນການຕໍ່ສູ້ນີ້ພວກເຮົາ  
ສາມາດຕໍ່ຕ້ານກັບຊາຕານແລະກົນອຸບາຍຂອງມັນ. ຂອບພຣະຄຸນ, ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ສົ່ງລູກໆຂອງພຣະອົງເຂົ້າໄປໃນ  
ການສູ້ຮົບທີ່ບໍ່ພ້ອມ. ພຣະອົງໄດ້ໃຫ້ກຳລັງປະກອບອາວຸດທາງວິນຍານໂດຍທີ່ພວກເຮົາສາມາດປະທະກັບສັດຕູແລະ  
ຍືນຢູ່ຢ່າງໜັ້ນຄົງ.

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ເບິ່ງຕາມຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3.)

ການສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. ເອເຟໂຊ 6:10-13

- 10. ສຸດທ້າຍນີ້, ຂໍພວກທ່ານຈົ່ງມີກຳລັງເພີ່ມຂຶ້ນໃນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ແລະໃນຣິດເດດອັນແກ່ກ້າຂອງພຣະອົງ.
- 11. ຈົ່ງສວມຍຸທພັນຄົບຊຸດຊຶ່ງມາຈາກພຣະເຈົ້າ ເພື່ອທ່ານທັງຫຼາຍຈະສາມາດຍືນຕໍ່ສູ້ກັບກົນອຸບາຍຂອງພຍາ  
ມານໄດ້. 12. ເພາະວ່າເຮົາທັງຫຼາຍບໍ່ໄດ້ຕໍ່ສູ້ກັບມະນຸດທັມມະດາ ແຕ່ຕໍ່ສູ້ກັບຜູ້ປົກຄອງ ຜູ້ມີອຳນາດ ເຈົ້າໂລກທີ່ຢູ່  
ໃນໂມທະຄວາມມືດແຫ່ງໂລກນີ້ ແລະຕໍ່ສູ້ກັບກຳລັງວິນຍານຝ່າຍຄວາມຊົ່ວຮ້າຍໃນອາກາດສະຖານ. 13. ເຫດສັນ  
ນັ້ນ, ຈົ່ງຮັບເອົາຍຸທພັນຄົບຊຸດຊຶ່ງມາຈາກພຣະເຈົ້າ ເພື່ອທ່ານທັງຫຼາຍຈະສາມາດຕໍ່ຕ້ານໃນວັນຊົ່ວຮ້າຍນັ້ນ ແລະ  
ເມື່ອເຮັດແລ້ວຈະຢູ່ຢ່າງໜັ້ນຄົງໄດ້.

ຫຼາຍຄົນທັງໃນແລະນອກຄຣິສຕະຈັກ, ຖືວ່າຊີວິດຄຣິສຕຽນແມ່ນຄວາມພະຍາຍາມທີ່ຈະເປັນຄົນທີ່ດີກວ່າ, ຊ່ວຍ  
ເຫຼືອຄົນອື່ນ, ແລະເປັນເພື່ອນບ້ານທີ່ດີ. ແຕ່ພຣະເຢຊູບໍ່ໄດ້ຊ່ວຍພວກເຮົາໃຫ້ພວກເຮົາເປັນຄົນທີ່ດີກວ່າເກົ່າ; ພຣະ  
ອົງໄດ້ຊົງຊ່ວຍພວກເຮົາໃຫ້ເປັນຄົນໃໝ່. ພຣະເຢຊູຕ້ອງການປ່ຽນແປງທຸກສິ່ງຢ່າງໃນຊີວິດຂອງພວກເຮົາ. ຊີວິດທີ່  
ພຣະເຢຊູໄດ້ເອົິນພວກເຮົາໃຫ້ດຳເນີນຕາມນັ້ນບໍ່ແມ່ນການຢ່າງຢ່າງສະດວກສະບາຍຕາມໄມ້ແປ້ນທາງເດີນລົງເຮືອ.

ຊີວິດຄຣິສຕຽນແມ່ນການຕໍ່ສູ້ທາງວິນຍານ; ມັນເປັນສິ່ງຄາມເປີດສຳລັບຄວາມຈິງຮັກພັກດີຂອງພວກເຮົາ. ໃນການສູ້ຮົບນີ້, ພວກເຮົາຕໍ່ສູ້ກັບສັດຕູທີ່ສລາດ-ຜິມານ. "ແຜນການຂອງມານ" (ຂໍ້ທີ 11) ອະທິບາຍເຖິງກົນລະຍຸດຂອງມານໃນການຜິມີແລະການຫຼອກລວງ. ຊາຕານກຳລັງສລາດໃນວິທີທີ່ມັນປະຕິບັດກັບລູກຂອງພຣະເຈົ້າ. ມານຮູ້ວິທີການໝູນສິ່ງຕ່າງໆເພື່ອປ່ຽນໂອດຂອງມັນແລະຄວາມຫຼົງໄຫຼຂອງພວກເຮົາ. ແລະ, ມານໄດ້ເຮັດມັນຢ່າງລຶກລັບຢູ່ເບື້ອງຫຼັງໂດຍຕົ້ນຕໍແມ່ນການບິດເບືອນຄວາມຈິງຂອງພຣະເຈົ້າ. ມານພະຍາຍາມເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາເຊື່ອວ່າວິທີທາງຂອງພຣະເຈົ້າບໍ່ແມ່ນສິ່ງທີ່ດີທີ່ສຸດ. ເປົ້າໝາຍມານແມ່ນເພື່ອໃຫ້ພວກເຮົາປະຕິບັດຕາມແນວທາງຂອງໂລກຫຼາຍກວ່າທີ່ຈະຍອມຢູ່ໃຕ້ພຣະຄຣິດແລະອະນຸຍາດໃຫ້ພຣະອົງປະຕິບັດກັບພວກເຮົາຕາມລັກສະນະແລະແຜນການຂອງພຣະເຈົ້າ. ໃນສວນເອເດນ, ຊາຕານໄດ້ປະກາດສິ່ງຄາມກັບປະຊາຊົນຂອງພຣະເຈົ້າໂດຍການບິດເບືອນຄຳຂອງພຣະອົງແລະຖາມວ່າ, "ພຣະເຈົ້າໄດ້ກ່າວແທ້ບໍ່?" (ປະຖົມມະການ 3:1). ສັດຕູໄດ້ນຳໃຊ້ກົນລະຍຸດທີ່ຫຼອກລວງແບບດຽວກັນນີ້ຕັ້ງແຕ່ນັ້ນມາ. ການຕໍ່ສູ້ແມ່ນຕໍ່ສູ້ກັບຄວາມຈິງຮັກພັກດີແລະການນະມັສການຂອງພວກເຮົາ. ພວກເຮົາຈະເຊື່ອພຣະເຈົ້າຫຼືເຊື່ອໂລກບໍ່? ພວກເຮົາຈະມີຊີວິດເພື່ອຕົນເອງຫຼືມີຊີວິດເພື່ອພຣະຄຣິດບໍ່?

ໃນທຸກວັນນີ້ທ່ານເຫັນການສູ້ຮົບທາງວິນຍານທີ່ເກີດຂຶ້ນຢູ່ໃສ?

ຊາວຄຣິສຕຽນແມ່ນມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງແນ່ນອນທີ່ສຸດໃນສິ່ງຄາມພາກສ່ວນຂອງນິລັນດອນ, ແຕ່ວ່າມັນເປັນການຕໍ່ສູ້ທີ່ເບິ່ງບໍ່ເຫັນ. ຕອດປວັດສາດຂອງຄຣິສຕະຈັກ, ຊາວຄຣິສຕຽນໄດ້ກະທຳຢ່າງຜິດພາດທີ່ໄດ້ຈັບອາວຸດຕໍ່ສູ້ກັບທຸກກຸ່ມຄົນໃນພຣະນາມຂອງພຣະເຢຊູ. ແຕ່ການຕໍ່ສູ້ຂອງພວກເຮົາບໍ່ແມ່ນການຕໍ່ສູ້ກັບຜູ້ຄົນຂອງສາສນາອື່ນ. ມັນບໍ່ແມ່ນການຕໍ່ສູ້ທາງດ້ານການເມືອງກັບຮັຖບານຫຼືພັກການເມືອງ. ແລະມັນບໍ່ແມ່ນການຕໍ່ສູ້ຂອງແຂວງຕໍ່ປະເທດອື່ນ. ການຕໍ່ສູ້ທີ່ພວກເຮົາປະເຊີນບໍ່ແມ່ນສິ່ງຄາມທາງກາຍະພາບທີ່ເບິ່ງເຫັນໄດ້; ມັນເປັນການສູ້ຮົບທາງວິນຍານທີ່ເບິ່ງບໍ່ເຫັນ. ຖ້າຜູ້ໃດຜູ້ນຶ່ງສາມາດຮູ້ສຶກວ່າມີເຫດຜົນດີໃນການຕໍ່ສູ້ກັບຜູ້ຄົນ, ມັນຕ້ອງແມ່ນໂປໂລ. ລາວແນ່ນອນໄດ້ຮັບ "ສິດ"! ລາວເຄີຍປະເຊີນໜ້າກັບ“ ແຮງງານຫຼາຍກວ່າເກົ່າ, ຖືກຈຳລອງຫຼາຍກວ່າເກົ່າ, ຖືກຂັງເຮັດແຮງກວ່າເກົ່າ, ຫຼາຍຄັ້ງໃກ້ຈະຕາຍ” (2 ໂກຣິນໂທ 11:23)-ຢູ່ໃນກຳມີຂອງຜູ້ຄົນ. ແຕ່ອັດສາວົກທີ່ວຸ້ນວາຍແລະຂົມຂຶ້ນນີ້ຊື່ອອອກຈາກການໂຈມຕີທາງຮ່າງກາຍຕໍ່ຄົນອື່ນ; ລາວໄດ້ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ພວກເຮົາລະມັດລະວັງໃນການສູ້ຮົບທາງວິນຍານ. ຄວາມຈິງຮັກພັກດີຕໍ່ພຣະເຈົ້າຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີຄວາມລະມັດລະວັງ, ແຕ່ຂອບພຣະຄຸນທີ່ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ຢູ່ຄົນດຽວ. ພະລັງຂອງຂ່າວປະເສີດຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາຢືນຢູ່ໄດ້.

**2. ເອເຟໂຊ 6:14-17**

**14.** ເຫດສັນນັ້ນ, ທ່ານທັງຫຼາຍຈົ່ງຢືນໝັ້ນ ເອົາຄວາມຈິງຄາດແອວໄວ້ ເອົາຄວາມຊອບທັມເປັນເຄື່ອງປ້ອງກັນເອົາໄວ້. **15.** ແລະເອົາຄວາມພັ່ງພ້ອມຝ່າຍຂ່າວປະເສີດເຮື່ອງສັນຕິສຸກມາສຸບໃສ່ຕີນ. **16.** ແລະພ້ອມກັບສິ່ງທັງໝົດນີ້, ຈົ່ງຍົກເອົາຄວາມເຊື່ອເປັນເຂນ ດ້ວຍເຂນນັ້ນທ່ານທັງຫຼາຍຈະສາມາດດັບລູກສອນໄພທັງໝົດຂອງຜູ້ຮ້າຍນັ້ນໃຫ້ມອດເສັຽ. **17.** ຈົ່ງເອົາຄວາມພົ້ນເປັນເຄື່ອງຄຽນປ້ອງທົວໄວ້ ແລະຈົ່ງຖືພຣະແສງຂອງພຣະວິນຍານ ຄືພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າ.

ສິ່ງຄາມຈິດວິນຍານແນ່ນອນວ່າຕ້ອງມີຄວາມຮຸນແຮງໃນລະດັບທີ່ເໝາະສົມ, ແຕ່ຜູ້ຕິດຕາມພຣະຄຣິດບໍ່ມີເຫດຜົນທີ່ຈະຢ້ານກົວ. ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ໃຊ້ພວກເຮົາເຂົ້າໃນການສູ້ຮົບທີ່ໃສ່ເກີບແຕະແລະຖືໂມ້ກ້ານຟອຍ. ນອກເໜືອໄປຈາກການແຈ້ງໃຫ້ພວກເຮົາຮູ້ວ່າພວກເຮົາກຳລັງສູ້ຮົບທາງວິນຍານບ່ອນທີ່ຄຳເຕີມພັນແມ່ນໃຫຍ່ຫຼວງ, ໂປໂລຍັງໄດ້ເປີດເຜີຍວ່າພຣະເຈົ້າປະກອບແລະປົກປ້ອງພວກເຮົາ. ເພາະສະນັ້ນ, ພວກເຮົາສາມາດຍືນຢູ່ຢ່າງໝັ້ນຄົງໂດຍບໍ່ຕ້ອງຢ້ານກົວ. ເນື່ອງຈາກວ່າການຕໍ່ສູ້ຂອງພວກເຮົາບໍ່ແມ່ນການຕໍ່ສູ້ທາງຮ່າງກາຍ, ບໍ່ມີອາວຸດທີ່ເບິ່ງເຫັນໃດໆຈະເຮັດໄດ້. ການຕໍ່ສູ້ທາງວິນຍານຕ້ອງການຊັບພະຍາກອນທາງວິນຍານ. ບໍ່ພຽງແຕ່ຊັບພະຍາກອນທາງວິນຍານໃດໆກໍຈະເຮັດ

ໄດ້ຄືກັນ. ພວກເຮົາຕ້ອງການຊັບພະຍາກອນຂອງພຣະເຈົ້າສໍາລັບການສູ້ຮົບທີ່ປະເຊີນຢູ່. ໃນຖານະເປັນຄຣິສຕຽນ, ພວກເຮົາສາມາດໝັ້ນໃຈວ່າພຣະເຈົ້າຂອງພວກເຮົາສນອງຊັບພະຍາກອນທາງວິນຍານຢ່າງອຸດົມສົມບູນ, ພຣະອົງສັນຍາວ່າຈະສນອງທຸກສິ່ງທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງການເພື່ອຕໍ່ສູ້ກັບເລັກນີຂອງສັດຕູ. ແລະພຣະອົງສັນຍາວ່າຈະປົກປ້ອງພວກເຮົາຈາກພັຍອັນຕະລາຍທາງວິນຍານຈົນກວ່າພວກເຮົາຈະເຫັນພຣະອົງໜ້າຕໍ່ໜ້າ. ຂໍໃຫ້ພິຈາລະນາຢ່າງເລິກເຊິ່ງກ່ຽວກັບຊັບພະຍາກອນບາງຢ່າງທີ່ພຣະເຈົ້າຈັດຫາໃຫ້ພວກເຮົາ.

➤ **ພຣະເຈົ້າໃຫ້ການປົກປ້ອງຂອງພຣະອົງ.** ໂດຍໃຊ້ເຄື່ອງປະກອບອາວຸດຂອງທະຫານໂຣມັນເປັນຕົວຢ່າງ, ທ່ານໂປໂລຂຽນວ່າພຣະເຈົ້າປະກອບອາວຸດໃຫ້ພວກເຮົາພຽງພໍສໍາລັບການສູ້ຮົບຜ່ານຊັບພະຍາກອນທາງວິນຍານທີ່ພຣະເຢຊູປະທານໃຫ້. ທ່ານໂປໂລບໍ່ໄດ້ບອກພວກເຮົາໃຫ້ສວມຍຸດຕະພັນຂອງພວກເຮົາ; ນີ້ແມ່ນຍຸທພັນຄົບຊຸດຂອງພຣະເຈົ້າ. ແທນທີ່ຈະຕ່າວກັບຄືນໄປບ່ອນຄວາມຍ້ານກົວຕໍ່ສັດຕູ, ພວກເຮົາສາມາດຍືນຢູ່ໃນຄວາມໝັ້ນໃຈເພາະວ່າພຣະເຈົ້າປົກປ້ອງພວກເຮົາດ້ວຍເຄື່ອງອາວຸດຂອງພຣະອົງ.

➤ **ພຣະເຈົ້າຈັດຫາປະຊາຊົນຂອງພຣະອົງ.** ຈາກຂໍ້ພຣະຄໍາພີນີ້, ພວກເຮົາສາມາດຊັ່ງຊາຊັບພະຍາກອນອື່ນທີ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ປະຊາຊົນຂອງພຣະອົງສໍາລັບການສູ້ຮົບ-ຄືເຊິ່ງກັນແລະກັນ! ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ນໍາພວກເຮົາອອກໄປສູ່ຮົບຝ່າຍວິນຍານຢ່າງດຽວ. ພວກເຮົາບໍ່ຄວນຄາດຫວັງວ່າຈະປະສົບຜົນຫຼາຍໃນການຊະນະການສູ້ຮົບທາງວິນຍານໂດຍຕົວພວກເຮົາເອງ. ພວກເຮົາຕ້ອງການຊຶ່ງກັນແລະກັນ-ຮ່າງກາຍຂອງພຣະຄຣິດ-ຍືນຢູ່ນໍາກັນຕໍ່ສູ້ແຜນການຂອງສັດຕູ.

➤ **ພຣະເຈົ້າປະທານອໍານາດຂອງພຣະອົງ.** ຂໍໃຫ້ສັງເກດເບິ່ງຂໍ້ພຣະຄໍາພີກ່ອນໜ້ານີ້ແລະຈິຈໍາວ່າການຄອບງໍາຊັບພະຍາກອນທັງໝົດທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະທານໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາແມ່ນອໍານາດຂອງພຣະອົງ. ບໍ່ມີອໍານາດຂອງພຣະເຈົ້າທີ່ເຫັນໄດ້ແຈ້ງຫຼາຍກວ່າໄມ້ກາງແຂນບ່ອນທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ສິ້ນພຣະຊົນແລະໃນອຸບໂມງບ່ອນທີ່ພຣະເຢຊູໄດ້ຟື້ນຄືນຊີວິດ. ຈົ່ງພິຈາລະນາສິ່ງນີ້: ຜ່ານອໍານາດຂອງພຣະກິດຕິຄຸນ, ວິນຍານດຽວກັນທີ່ໄດ້ຍົກພຣະເຢຊູຈາກຫຼຸມຝັງສົບກໍຍັງມີຊີວິດຢູ່ພາຍໃນພວກເຮົານໍາ! ພະລັງອັນດຽວກັນທີ່ໄດ້ຍົກພຣະເຢຊູຈາກຫຼຸມຝັງສົບທັງຊ່ວຍປັດຈິດວິນຍານຂອງທ່ານແລະຊ່ວຍໃຫ້ທ່ານຍືນຢູ່ຕໍ່ໜ້າສັດຕູ. ທ່ານສາມາດຕໍ່ຕ້ານກັບສັດຕູໄດ້ເພາະວ່າຊາຕານໄດ້ເສັງຊັຍໄປແລ້ວ. ພຣະເຢຊູຊະນະໃນການສູ້ຮົບໃນມື້ທີ່ພຣະອົງໄດ້ລຸກຂຶ້ນຈາກຫຼຸມສົບ!

ພວກເຮົາສາມາດຮຽນຮູ້ຫຍັງຈາກຂໍ້ພຣະຄໍາພີເຫຼົ່ານີ້ກ່ຽວກັບບົດບາດຂອງພວກເຮົາໃນການສູ້ຮົບທາງວິນຍານ?

**3. ເອເຟໂຊ 6:18-20**

*18. ຈົ່ງອ້ອນວອນແລະໄຫວ້ອນທຸກຢ່າງ ຈົ່ງອ້ອນວອນໂດຍພຣະວິນຍານທຸກເວລາ ແລະຈົ່ງເຝົ້າລະວັງໃນການນັ້ນດ້ວຍຄວາມພຽນທຸກຢ່າງ ຈົ່ງອ້ອນວອນເພື່ອໄພ່ພົນທັງປວງຂອງພຣະເຈົ້າ. 19. ແລະອ້ອນວອນເພື່ອຂ້າພະເຈົ້າດ້ວຍ ເພື່ອຈະຊົງໂຜດໃຫ້ຂ້າພະເຈົ້າເກີດໃຈກ້າທານ ອອກປາກສະແດງຂໍ້ລັບເລິກເຮືອງຂ່າວປະເສີດ. 20. (ຍ້ອນຂ່າວປະເສີດນີ້ແຫຼະ, ຂ້າພະເຈົ້າຈຶ່ງເປັນຮາຊທູດຜູ້ຕິດໂສ້ຢູ່) ເພື່ອຂ້າພະເຈົ້າຈະເລົ່າຂ່າວປະເສີດນັ້ນດ້ວຍໃຈກ້າທານ ຕາມທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຄວນຈະກ່າວ.*

ເນື່ອງຈາກວ່າຊີວິດຄຣິສຕຽນແມ່ນການຕໍ່ສູ້ທາງວິນຍານເພື່ອຄວາມຈິງຮັກພັກດີຂອງພວກເຮົາ, ຄວາມຈິງນັ້ນບັງຄັບໃຫ້ພວກເຮົາສາມັກຄືກັນໂດຍຜ່ານການອະທິຖານ. ພວກເຮົາເຫັນຄວາມຈິງຫຼາຍຢ່າງໃນຂໍ້ 18-20 ກ່ຽວກັບວິທີທີ່ພວກເຮົາຄວນອະທິຖານ.

- **ອະທິຖານຕລອດເວລາ.** ການອະທິຖານບໍ່ແມ່ນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາເຮັດໃນຕອນເຊົ້າວັນອາທິດຫຼືກ່ອນກິນເຂົ້າ. ພວກເຮົາຕ້ອງອະທິຖານ "ຕລອດເວລາ" (ຂໍ້ທີ 18). ຊາວຄຣິດສະຕຽນຄວນຕັ້ງເວລາສໍາລັບທຸກໆມື້ທີ່ພວກເຮົາອຸທິດທັງໝົດໃນການອະທິຖານ. ແຕ່ພວກເຮົາຄວນຈະອະທິຖານທຸກເວລາທີ່ມີທົ່ວທັງມື້ນັ້ນ.
- **ອະທິຖານໃນພຣະວິນຍານ.** ພວກເຮົາອະທິຖານ "ໃນພຣະວິນຍານ" ເພາະວ່າການອະທິຖານແມ່ນຮູບແບບ

ຂອງການນະມັສການ, ແລະພຣະເຈົ້າປາຖນາວ່າປະຊາຊົນຂອງພຣະອົງຈະນະມັສການພຣະອົງດ້ວຍວິນຍານແລະດ້ວຍຄວາມຈິງ (ໂຍຮັນ 4:24). ພຣະວິນຍານຂອງພຣະເຈົ້າອາສັຍຢູ່ພາຍໃນພວກເຮົາເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າ, ນະມັສການພຣະເຈົ້າ, ແລະອະທິຖານຫາພຣະເຈົ້າ.

- **ອະທິຖານດ້ວຍຈິດໃຈທີ່ມີສ່ວນຮ່ວມ.** ໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາອະທິຖານພວກເຮົາຕ້ອງ “ລະວັງຕົວຢູ່ສເມີດ້ວຍຄວາມອົດທົນ.” ວິທີນຶ່ງທີ່ເຮັດໃຫ້ຈິດໃຈຂອງພວກເຮົາເຂົ້າໄປໃນການອະທິຖານແມ່ນໂດຍການເກັບຮັກສາໜັງສືອະທິຖານ. ການອະທິຖານຜ່ານຫຼາຍແນວໃນມື້ທີ່ແຕກຕ່າງກັນເຮັດໃຫ້ຈິດໃຈຂອງພວກເຮົາສົນໃຈໃນລະຫວ່າງການອະທິຖານ.
- **ຈົ່ງອະທິຖານເພື່ອຄຣິສຕະຈັກ.** ທ່ານໂປໂລຍັງໄດ້ບອກພວກເຮົາໃຫ້ອະທິຖານດ້ວຍ“ ຈົ່ງອ້ອນວອນເພື່ອໄພ່ພົນທັງປວງຂອງພຣະເຈົ້າ.” ພວກເຮົາມີຄວາມຮັບຜິດຊອບທີ່ຈະອະທິຖານເພື່ອຄວາມຕ້ອງການຂອງອ້າຍເອື້ອຍນ້ອງຂອງພວກເຮົາໃນພຣະຄຣິດ.
- **ຈົ່ງອະທິຖານເພື່ອຄວາມກ້າວໜ້າຂອງຂ່າວປະເສີດ.** ບໍ່ວ່າຈະເປັນສຳລັບຜູ້ນຳໂບດຂອງພວກເຮົາ, ສະມາຊິກໂບດຫຼືພວກສາສນາທູດ, ພວກເຮົາຄວນອະທິຖານເພື່ອພວກເຂົາຄືກັບທີ່ທ່ານໂປໂລໄດ້ຂໍໃຫ້ຊາວເອເຟໂຊອະທິຖານເພື່ອເພິ່ນ.
- **ຈົ່ງອະທິຖານເພື່ອຄົນທີ່ຖືກຂົ່ມເຫັງ.** ໃນຊ່ວງເວລາຂອງການຂຽນຂອງທ່ານ, ໂປໂລໄດ້ຢູ່ໃນຄຸກ, "ຮາຊທູດຜູ້ຕິດໂສ້ຢູ່" (ຂໍ້ 20). ຜູ້ທີ່ເຊື່ອທົ່ວໂລກທຸກມື້ນີ້ປະສົບກັບຄວາມທຸກຄ້າຍຄືກັນ. ທ່ານໂປໂລຕ້ອງການຄວາມກ້າຫານໃນການເວົ້າໂດຍບໍ່ສົນເຮືອງສະຖານະການຂອງທ່ານ. ໃນຖານະເປັນຮ່າງກາຍຂອງພຣະຄຣິດ, ການອະທິຖານຮ່ວມກັບແລະເພື່ອຄົນອື່ນແມ່ນການສນັບສນູນທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ທີ່ສຸດທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງໃຫ້.

ທ່ານໄດ້ເຫັນຄວາມແຕກຕ່າງຂອງພວກເຮົາໃນການຕໍ່ສູ້ດ້ານຈິດວິນຍານແນວໃດ?

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ:

ທ່ານຈະເຮັດຫຍັງເພື່ອຍືນຢູ່ກັບຮ່າງກາຍຂອງພຣະຄຣິດໃນການປະເຊີນໜ້າກັບການສູ້ຮົບຝ່າຍວິນຍານ? ເລືອກນຶ່ງໃນການນຳໃຊ້ຕໍ່ໄປນີ້:

**ເອົາຈຸດຍືນຂອງທ່ານ.** ຜ່ານການອະທິຖານ, ໃຫ້ຄຳໝັ້ນສັນຍາໃໝ່ ທີ່ຈະຍືນຢູ່ໃນຄວາມເຂັ້ມແຂງຂອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໃນການສູ້ຮົບຝ່າຍຈິດວິນຍານ.

**ຍືນຢູ່ກັບໂບດຂອງທ່ານ.** ເອົາຄວາມເປັນເຈົ້າຂອງທາງວິນຍານຂອງໂບດຂອງທ່ານໂດຍການອະທິຖານເປັນປະຈຳສຳລັບສິດຍາພິບານຂອງທ່ານ, ພວກຄຣູສອນ, ແລະເພື່ອນຮ່ວມໂບດ. ເລີ່ມຕົ້ນບັນທຶກຂໍ້ຄຳອະທິຖານໃຫ້ເປັນສິ່ງຊີ້ນຳເພື່ອຊ່ວຍທ່ານອະທິຖານ.

**ຍືນຢູ່ກັບປະເທດຕ່າງໆ.** ຄົ້ນຄວາມໂບດທົ່ວໂລກລວມທັງຄວາມຕ້ອງການຂອງພວກສາສນາທູດ, ກຸ່ມຄົນທີ່ເຂົ້າເຖິງບໍ່ໄດ້ແລະການຂົ່ມເຫັງ. ເວັບໄຊທ໌ຕໍ່ໄປນີ້ແມ່ນຊັບພະຍາກອນທີ່ມີຄຸນຄ່າເພື່ອຊ່ວຍໃນການຄົ້ນຫາຈິດໃຈແລະຄຳອະທິຖານຂອງທ່ານ: [imb.org](http://imb.org), [joshuaproject.net](http://joshuaproject.net), ແລະ [operationworld.org](http://operationworld.org),

ເມື່ອພວກເຮົາມາຫາພຣະຄຣິດເພື່ອຄວາມລອດ, ພຣະອົງໄດ້ໃຫ້ພວກເຮົາມີຕົວຕົນໃໝ່ແລະຄອບຄົວໃໝ່ໃນຄຣິສຕະຈັກຂອງພຣະອົງ, ໃນຄອບຄົວນັ້ນ, ພວກເຮົາອະທິຖານ, ສນັບສນູນ, ໃຫ້ກຳລັງໃຈ, ແລະເພີ່ມຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ກັນແລະກັນດັ່ງທີ່ພວກເຮົາຍືນຢູ່ນຳກັນໃນການສູ້ຮົບຝ່າຍຈິດວິນຍານ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສັມພັນ <http://lsbf.us> ແປໂດຍ PA